

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 173b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Secretary General of the Council of Europe on the parliamentary elections in Ukraine

Strasbourg, 27.03.2006 - "Democracy is not about who wins the elections. It is about how the elections are won. The integrity of the Ukrainian vote on Sunday represents a great victory for the Ukrainian people" said Terry Davis following the statement by the International Election Observation Mission which assessed the vote on Sunday as "free and fair".

"15 months ago, the people of Ukraine went to the streets to protest against an attempt to steal their votes and manipulate the outcome. The democratic character of the elections yesterday validates their courage and determination. The outcome may reflect the dissatisfaction of the electorate with the slowness of reforms, but changes in governing majorities are a normal event in every democracy. Ukraine still faces difficult economic and political challenges, but conducting the first genuinely free and fair parliamentary elections in the country is a major step in the right direction. The credit for this goes to the Ukrainian authorities, all the parties and candidates who contested the elections and, above all, the Ukrainian people" concluded the Secretary General.

Elections parlementaires en Ukraine : Déclaration du Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 27.03.2006 – « La démocratie ne s'exprime pas dans les noms des vainqueurs mais dans la manière dont elles sont remportées. L'intégrité du vote ukrainien de dimanche représente une grande victoire pour le peuple ukrainien » a déclaré Terry Davis après l'annonce de la Mission internationale d'observation des élections, qui a qualifié les élections de dimanche de « libres et équitables ».

« Il y a 15 mois, la population de l'Ukraine était dans la rue pour protester contre une tentative de vol de voies et de manipulation des résultats. La nature démocratique des élections d'hier valide son courage et sa détermination. Le scrutin exprime peut-être l'insatisfaction de l'électorat face à la lenteur des réformes, mais les changements de majorité au gouvernement sont la manifestation normale de toute démocratie. L'Ukraine reste confrontée à de sérieux défis économiques et politiques, mais la tenue des premières élections parlementaires véritablement libres et démocratiques dans ce pays est un pas essentiel dans la bonne direction. Elles sont à mettre au crédit des autorités ukrainiennes, de tous les partis et de tous les candidats et surtout à celui du peuple ukrainien » a conclu le Secrétaire Général.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.